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P R O T O K Ó Ł nr 7/2024 

z sesji Rady Miasta i Gminy Kaczory 

odbytej w dniu 27 grudnia 2024 r.  

w Miejsko-Gminnym Centrum Kultury  

w Kaczorach 
 

W obradach uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Miasta i Gminy Kaczory – Brunon Wolski. 

2. Sekretarz Miasta i Gminy Kaczory – Iwona Świątkowska. 

3. Skarbnik Miasta i Gminy Kaczory – Agnieszka Grabarska. 

4. Radca prawny – Danuta Boniowska. 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Zespołu Oświaty w Kaczorach – Zdzisława Kępczyńska. 

6. Dyrektor Miejsko – Gminnego Centrum Kultury w Kaczorach – Paulina Banasik. 

7. Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaczorach – Patrycja 

Karkut. 

8. Radni Rady Miasta i Gminy Kaczory – wg listy obecności. 

9. Sołtysi – wg listy obecności. 

10. Mieszkańcy gminy – wg listy obecności. 

 

Radni nieobecni: Katarzyna Ratka. 

 

ad. pkt 1/ Sprawy porządkowe. 

 
Obrady siódmej sesji Rady Miasta i Gminy Kaczory otworzyła oraz im przewodziła 

Pani Marta Woźniak-Hoffmann – Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy Kaczory. Obrady 

rozpoczęły się o godz. 1200 w sali Miejsko-Gminnego Centrum Kultury w Kaczorach. Po 

powitaniu radnych i gości, Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy Kaczory stwierdziła, że na 

podstawie listy obecności w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał – listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załącznik nr 

1,2 do niniejszego protokołu. Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy poinformowała, że 

protokół z szóstej sesji z dnia 28 listopada 2024 r. wyłożony jest do wglądu w trakcie sesji. 

Jeżeli do końca obrad nie zostaną zgłoszone przez radnych uwagi wobec jego treści, to 

uważać będzie, że protokół został przez Radę przyjęty. Do końca obrad radni nie wnieśli 

zastrzeżeń i uwag do treści w/w protokołu. Zgodnie z wcześniejszą zapowiedzią uznano, że 

protokół został przez Radę Miasta i Gminy przyjęty bez poprawek. 

 

W tym momencie odśpiewano hymn dla uczczenia Powstania Wielkopolskiego. 

 

Porządek VII sesji Rady Miasta i Gminy Kaczory: 

 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Sprawozdanie nt. działalności w minionym okresie: 

• przewodniczących komisji, 

• Burmistrza. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kaczory 

na lata 2024-2029. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kaczory na lata 2025-2030. 

6. Podjęcie uchwały budżetowej na 2025 rok. 

7. Informacja o złożonych interpelacjach. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

10. Zakończenie. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Rada Miasta i Gminy Kaczory może 

wprowadzić zmiany w porządku sesji bezwzględną większością głosów ustawowego składu 

rady. 

 
Rada nie wprowadziła zmiany w porządku VII sesji. 

 

ad. pkt 2 / Sprawozdania nt. działalności w minionym okresie. 

 
Radna Justyna Martenka Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała sprawozdanie, 

które stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Brunon Wolski – Burmistrz – Nie będzie podsumowywał jeszcze roku 2024, ponieważ  

nastąpi to podczas sesji absolutoryjnej. Możemy być już zadowoleni z tego, co 

zrealizowaliśmy w 2024 r., ponieważ wszystkie zadania, które założyliśmy na ten rok zostały 

wykonane. Najważniejszym tematem dzisiejszej sesji jest budżet na 2025 r. Podziękował 

radnym za podejście do tego tematu oraz jego dobre zaakceptowanie. Wyraził nadzieję, że 

zostanie uchwalony jednogłośnie. Zawsze podejmując uchwałę budżetową, wiemy że jest to 

tylko zarys i w ciągu roku nastąpią w nim zmiany, ponieważ nie da się go zrealizować takim 

kształcie, w jakim zostanie dziś przyjęty. Na chwilę obecną nie da się przewidzieć, co będzie 

się działo w roku 2025, ponieważ nie wiemy jakie będą możliwości sięgnięcia po środki 

zewnętrzne, dlatego trzeba będzie reagować na bieżąco. Złożony został wniosek na rok 2025 

odnośnie odnowienia ulic i dróg w miejscowości Kaczory. Przygotowana jest dokumentacja, 

jednak do tej pory nie ma odzewu i nie ma informacji jak zostanie rozpatrzony ten wniosek. 

 Najważniejszym wydarzeniem będzie najprawdopodobniej zadanie, które zostało już 

zaplanowane do realizacji na 2024 r. – budowa przedszkola w Śmiłowie. Na razie jednak nie 

ma możliwości, aby już złożyć wniosek. Jak tylko pojawi się szansa na pozyskanie środków 

zewnętrznych to zostaną podjęte kroki w tym celu, ponieważ będzie to dosyć znaczny 

wydatek. Niektórzy powątpiewają czy jest sens budowy takiego przedszkola ze względu na 

to, że zmniejsza się drastycznie ilość dzieci w gminie. Burmistrz zwrócił się z propozycją do 

Pani Przewodniczącej, aby na wiosnę przyszłego roku zaplanować wycieczkę do jednostek  

oświatowych, żeby sprawdzić jak się w nich pracuje oraz jak są zorganizowane poszczególne 

miejscowości. Będzie można zauważyć, że jeśli chodzi o pracę w przedszkolu, to w Śmiłowie 

aktualnie panują najgorsze warunki pod tym względem. Brakuje dodatkowego zaplecza. 

Chodzi o poprawę warunków pracy w przedszkolu oraz w szkole. 

 Włodarz podziękował wszystkim za wspólne opracowanie budżetu – radnym, 

pracownikom urzędu, głównie pani skarbnik, sołtysom. Większość zadań, które zostały 

zgłoszone zostaną zrealizowane, jednak nie wszystkie, ponieważ ilość zadań będzie 
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wystarczająca na całą działalność. Będą one wykonane również w przyszłych latach. 

Burmistrz wyraził nadzieję, że będziemy wszyscy poczuwać się do tego, aby ten budżet 

realizować, a pani skarbnik i pan burmistrz będą patrzeć na to, aby środki z budżetu były 

celowo wydawane. Wskazał, że trwa okres świąteczny i przy okazji złożył życzenia 

noworoczne. Życzył wszystkim zdrowia, pomyślności, życia w dostatku, aby nikomu niczego 

nie brakowało. Pamiętajmy, że każdy człowiek chce, żeby żyło mu się dobrze . 

 

Przewodnicząca M. Woźniak Hoffmann – Życzyła, aby Burmistrzowi oraz radnym dobrze 

się współpracowało, a zadania budżetowe dało się realizować, by przychodów było więcej niż 

wydatków. 

 

ad. pkt. 3/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na                  

2024 r.  
 

Przewodnicząca M. Woźniak Hoffmann – W sytuacji, gdy coś się zmienia w budżecie 

konieczne jest podejmowanie takiej uchwały, nawet jeśli są to niewielkie kwoty. Tu akurat 

przesuwa się część środków na rok następny i to przesunięcie musi zostać uwzględnione 

poprzez zmianę uchwały budżetowej jeszcze na ten rok, ponieważ nie jesteśmy jej w stanie                   

w tym roku wykorzystać i zrealizować. Będzie ta kwota wykorzystana w następnym roku. 

Zmniejsza się dochody budżetu Miasta i Gminy Kaczory na 2024 r. o kwotę 1 683 012,23 zł                   

i w związku z tym plan dochodów wynosi 61 075 993,90 zł. Dochody bieżące w kwocie 

45 665 947,87 zł, a dochody majątkowe 15 410 046,03 zł. Zmniejsza się również wydatki 

budżetu Miasta i Gminy Kaczory na 2024 r. o kwotę 1 683 012,23 zł – po wprowadzonych 

zmianach plan wydatków wynosi 64 901 931,27 zł, z czego wydatki bieżące 45 312 905,27 zł, 

a wydatki majątkowe 19 589 026 zł. 

 

Pytania i uwagi: Nie zgłoszono. 

Rada Miasta i Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła 

uchwałę Nr VII/46/2024 z dnia 27 grudnia 2024 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2024 r. (uchwała wraz z załącznikami oraz imiennym wykazem głosowania stanowią 

załączniki nr 4,5 do niniejszego protokołu). 

ad. pkt 4/ Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kaczory na lata 2024-2030. 
 

Przewodnicząca M. Woźniak Hoffmann – W ślad za zmianą uchwały budżetowej zmienia 

się Wieloletnia Prognoza Finansowa. 

 

Pytania i uwagi: Nie zgłoszono.  

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła 

uchwałę Nr VII/47/2024 z dnia 27 grudnia 2024 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kaczory na lata 2024-2030 (uchwała wraz z załącznikami oraz imiennym 

wykazem głosowania  stanowią załączniki nr 6, 7 do niniejszego protokołu).  

 

ad. pkt 5/ Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kaczory na lata 2025-2030. 
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Przewodnicząca M. Woźniak – Hoffmann odczytała treść w/w uchwały.  

Następnie odczytała autopoprawki i przeprowadziła głosowanie.  

 

Autopoprawka nr 1  

W załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” dokonuje się zmian: 

W wierszu o symbolu 2025 zwiększa się dochody ogółem o kwotę 2 134 740,00 zł , w tym 

zwiększa się kwotę dochodów majątkowych o kwotę 2 134 740,00 zł, zwiększa się kwotę 

wydatków ogółem o 2 134 740,00 zł, w tym zmniejsza się kwotę wydatków bieżących                       

o kwotę 20 260,00 zł oraz  zwiększa się kwotę wydatków majątkowych o kwotę 2 155 000,00 

zł. Dokonuje się aktualizacji kwot w załączniku nr 1. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła 

autopoprawkę nr 1. 

 

Autopoprawka nr 2 

W załączniku nr 2 „Wykaz przedsięwzięć do WPF  dodaje się wiersz nr 1.3.2.5 

„Prace konserwatorskie Zespołu Szkół w Morzewie – siedziba Warsztatu Terapii 

Zajęciowej”, ustala się limit wydatków w 2025 roku w kwocie 180 000,00 zł, dodaje się 

wiersz 1.3.2.6 „Budowa przedszkola w Śmiłowie”, ustala się limit wydatków w 2025 roku 

w kwocie 100 000,00 zł, zwiększa się limit w wydatków w wierszu 1.3.2.1 „Modernizacja 

budynku Szkoły Podstawowej im. św. Jana Pawła II w Kaczorach” o kwotę 1 975 000,00 zł 

oraz dokonuje się aktualizacji kwot. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła 

autopoprawkę nr 2. 

 

Pytania i uwagi: Ne zgłoszono.  

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VII/48/2024 z dnia 27 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kaczory na lata 2025-2030 – po uwzględnieniu autopoprawek 

(uchwała wraz z załącznikami oraz imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki nr                     

8, 9 do niniejszego protokołu).  

 

ad. pkt 6/ Podjęcie uchwały budżetowej na 2025 rok. 
 

Pani A. Grabarska Skarbnik Miasta i Gminy z upoważnienia Burmistrza  przedstawiła 

projekt uchwały budżetowej na 2025 r. oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Po-

znaniu nt. w/w projektu uchwały (opinia RIO stanowi załączniki nr 10 do niniejszego proto-

kołu).  

 

Radna Aleksandra Oleszczyk Przewodniczącą Komisji Rozwoju Gospodarczego, Pra-

worządności i Budżetu przedstawiła opinię Komisji w sprawie przedłożonego projektu bu-

dżetu na 2025 r. (opinia stanowi załączniki nr 11 do niniejszego protokołu). 

 
Przewodnicząca Rady odczytała autopoprawki i przeprowadziła głosowanie.  
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Autopoprawka nr 1 

W § 1 zwiększa się dochody ogółem o 2 134 740,00 zł , plan dochodów ogółem po zmianie 

uchwala się w wysokości 57 728 060,94  zł, zwiększa się w pkt 2) plan dochodów 

majątkowych o 2 134 740,00 zł , plan dochodów majątkowych po zmianie wyniesie 

9 843 381,35 zł.  

W § 2 zwiększa się wydatki ogółem o 2 134 740,00 zł , plan wydatków ogółem po zmianie 

uchwala się w wysokości 56 327 119,94 zł, zmniejsza się w pkt 1) plan wydatków bieżących 

o 20 260,00 zł, plan wydatków bieżących po zmianie wyniesie 44 304 234,64 zł oraz 

zwiększa się w pkt 2) plan wydatków majątkowych o 2 155 000,00 zł , plan wydatków 

majątkowych po zmianie wyniesie 12 022 885,30 zł.  

W wykazie zadań inwestycyjnych zwiększa się limit wydatków o 2 155 000,00 zł i 

wprowadza się nowe zadania pn. „Prace konserwatorskie Zespołu Szkół w Morzewie – 

siedziba Warsztatu Terapii Zajęciowej” o wartości 180 000,00 zł oraz zwiększa się limit 

wydatków dla zadania pn. „Modernizacja budynku Szkoły Podstawowej im. św. Jana Pawła II 

w Kaczorach” o kwotę 1 975 000,00 zł. 

Dokonuje się aktualizacji załączników nr 1, 2, 6 i 10. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła 

autopoprawkę nr 1. 

 

Autopoprawka nr 2 

§ 6 otrzymuje nowe brzmienie: 

„Ustala się dotacje udzielane z budżetu gminy dla jednostek sektora finansów publicznych i 

dla jednostek spoza sektora finansów publicznych zgodnie z załącznikiem nr 5.” 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła 

autopoprawkę nr 2. 

 

Pytania i uwagi: Nie zgłoszono. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła 

uchwałę budżetową na 2025 rok Nr VII/49/2024 z dnia 27 grudnia 2024 r. - po uwzględnieni 

autopoprawek (uchwała wraz z załącznikami oraz imiennym wykazem głosowania stanowią 

załączniki nr 12, 13 do niniejszego protokołu).  

 

ad. pkt 7/ Informacja o złożonych interpelacjach 
 

Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły pisemne interpelacje. 

 

ad. pkt. 8/ Wolne wnioski i zapytania 

 

Przewodnicząca M. Woźniak – Hoffmann - Okres świąteczny sprzyja życzeniom, a także 

spacerom. Każdy z nas ma okazję spacerować po pobliskich lasach, polach i obserwować 

pewne rzeczy. Niestety, podczas jednego z takich spacerów zauważyłam stertę śmieci, 

wyrzuconych do rowu, przez który płynie woda doprowadzana do różnych okolicznych 

jezior. Przewodnicząca na dowód pokazała zdjęcie śmieci, które zostały wyciągnięte już                   

z tego rowu. Chciała zwrócić uwagę na ten temat, bo jest on poruszany, ale za mało 

nagłośniony. W tych workach po karmie znajdowały się różne odchody. Zaapelowała o to, 

aby dbać o porządek, żeby wystawiać śmieci do odbioru przez odpowiednie służby. Zwróciła 
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również uwagę na to, aby nie spalać śmieci. Jest to istotne dla nas wszystkich. Zaapelowała 

do zdrowego rozsądku i mądrości każdego. 

 

Radna Dorota Hutek – Temat, który został przed chwilą poruszony to tylko jeden problem, 

który można zaobserwować na terenie naszej gminy. Takie akty wandalizmu są zauważalne 

nie raz i to jest zdumiewające. Każdy z nas ponosi koszty za odbiór odpadów, przyjeżdża 

firma, wystarczy posegregować i wystawić. Ponadto jest odpowiednie miejsce wyznaczone 

do odbioru śmieci na terenie naszej gminy. Radna przyłączyła się do w/w apelu – dbajmy, to 

jest nasz wizerunek, segregujmy śmieci, odstawiajmy, a na pewno wizerunek naszych 

miejscowości, gminy się poprawi. 

 

Przewodnicząca M. Woźniak-Hoffmann – Złożyła wszystkim życzenia, aby mieszkało się 

w gminie dobrze. Życzyła, radnym oraz sołtysom żeby byli wsparciem i podporą dla 

mieszkańców. Życzyła, by mieszkańcy czuli się dobrze w urzędzie, jeśli pojawią się załatwić 

jakąś sprawę. W imieniu swoim oraz radnych życzyła zdrowia, pomyślności, spełnienia 

marzeń oraz tego wszystkiego, co sprawia, że człowiek się cieszy i może żyć pełnią życia                                           

w nowym roku.  

 

ad. pkt. 9/ Odpowiedzi na zapytania i wnioski   
 

Nie było. 

 

ad. pkt. 10/ Zakończenie. 

 
Po wyczerpaniu porządku obrad Pani M. Woźniak-Hoffmann – Przewodnicząca Rady 

Miasta i Gminy podziękowała wszystkim i zakończyła o godz. 1303 siódmą sesję Rady 

Miasta i Gminy Kaczory. 

 

 

  Protokółowała:                                                                                   Przewodniczyła 

 

 

 

 


